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MKS COPCO Imielin MKS COPCO Imielin 
w drugiej lidze!w drugiej lidze!

Żeńska siatkówka stała się wizerunkową marką Żeńska siatkówka stała się wizerunkową marką 
nie tylko Imielina, ale całego powiatu.nie tylko Imielina, ale całego powiatu.
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43 zwycięstwa 
1 porażka

meczowy bilans 
MKS COPCO Imielin
pod wodzą trenera

Rafała Kalinowskiego
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NOWE MOŻLIWOŚCI SKUTECZNEJ REKLAMY
DLA FIRM Z POWIATU BIERUŃSKO-LĘDZIŃSKIEGO 

20% RABATU
zapytaj o szczegóły 

606 221 496, reklama1@naszagazeta.info
502 364 029, olimpia-reklama@naszagazeta.info
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PROFESJONALNY
SKUP NIERUCHOMOŚCI

534-699-299
ZADZWOŃ JUŻ TERAZ

www.skupmieszkan-slask.com

Skupujemy nieruchomości na terenie całego Śląska

Zgłoś swoją nieruchomość 
telefonicznie.

Nawet tego samego dnia 
przyjeżdżamy do Ciebie.

W ciągu 24 godzin otrzymujesz
od nas ofertę cenową.

Kompletujemy dokumenty, 
finalizujemy transakcję 
u Notariusza i przelewamy 
środki na Twoje konto.

FINALIZACJA

PROPOZYCJA

OGLĘDZINY

ZGŁOSZENIE

BEZPIECZNA PROCEDURA

REKLAMA

W tym roku znów Regional-
na Izba Obrachunkowa mu-
siała wziąć pod nadzór bu-

dżet Lędzin. Stało się tak na wskutek skar-
gi, jaką burmistrz Krystyna Wróbel wnio-
sła do RIO po tym, jak większość w Radzie 
Miasta wniosła swoje poprawki do pla-
nów finansowych na 2022 rok. To się sta-
ło już normą. Przypomnijmy, że w ubie-
głym roku RIO musiało przygotować bu-

dżet dla Lędzin, ponieważ ta sztuka nie 
udała się tutejszym samorządowcom. By-
ły tylko dwa takie przypadki w Polsce.  
W wielu polskich samorządach toczy się 
spór między lokalną władzą a opozycją w 
radzie. Nie ma w tym nic złego, bo cza-
sy obowiązkowej jednomyślności minęły  
30 lat temu. Prawdziwa jatka dzieje się w 
pobliskich Mysłowicach. Tam prezydent 
tkwi w ostrym konflikcie z opozycją w Ra-

dzie Miasta, a niektóre spory odbijają się 
echem nawet w rządzie w Warszawie. Ni-
gdy jednak się tak nie zdarzyło, aby Mysło-
wicom RIO musiało ułożyć, a później nad-
zorować budżet. Podobnie jest w wielu in-
nych, śląskich miastach. Zimna „wojna” 
trwa, m.in. w Jastrzębiu-Zdroju, Święto-
chłowicach, Rudzie Śląskiej, Bytomiu. Sa-
morządowcy kłócą się tam na całego, ale 
jeszcze nigdy nie musieli wzywać na po-
moc Regionalną Izbę Obrachunkową, aby 
im poukładała wydatki. W naszym regio-
nie, taki precedens dzieje się i powtarza 
tylko w Lędzinach. Na tę chorobę jest tylko 
jedno lekarstwo: wybory. 

W Lędzinach burmistrz Krystyna Wróbel i opozycyjna większość  
w Radzie Miasta tak się skutecznie zblokowali, że doprowadzili do 
paraliżu decyzyjnego. Normą stały się interwencje Regionalnej 
Izby Obrachunkowej. Nie jest to sytuacja normalna. 

Byle do wyborów...

Podczas kwietniowej 
sesji Rady Miasta mię-
dzy burmistrz Krysty-

ną Wróbel i jednym z rad-
nych toczył się zadziwiający 
dialog na temat słomy w bu-
tach. Radny dowodził, że ta-
ki komentarz pod jego adre-
sem rzuciła burmistrz. Kry-
styna Wróbel szła w zaparte 
twierdząc, że tego nie powie-
działa. Było to dosyć zabaw-
ne. O wiele bardziej inspiru-
jące, niż drętwe dialogi z tu-
reckich telenowel, jakie ser-
wuje nam ostatnio telewizja 
publiczna. 

Dla mediów,  
które żyją  
z komentowania 
takich sytuacji, 
obrady lędzińskiego 
samorządu to 
prawdziwa perła. 

Zawsze można o tym pi-
sać mając gwarancję, że się ni-
gdy nie znudzi czytelnikom. 
Pytanie tylko, czy właśnie te-
go oczekują mieszkańcy?  
W końcu to z ich pieniędzy 
burmistrz i jej świta dosta-
ją pensje, a radni diety. Na ile 
można wycenić dialog o sło-

mie w butach? Warto dodać, 
że nie był to jedyny popis ora-
torski podczas sesji. Jednemu 
z radnych burmistrz udzieli-
ła wskazówki, że może wyjść  
z komisji, bo ona daje mu ta-
kie przyzwolenie. Innego 
skwitowała tak: niech on już 
skończy, jest żałosny. 

Technika nie 
służy lędzińskim 
samorządowcom. 

Kiedyś sesje Rady Mia-
sta nie były transmitowane,  
a niewielu mieszkańcom 
chciało się marnować popo-

łudnie, aby na żywo przysłu-
chiwać się obradom. Dziś 
mamy internet i transmisje 
online, które dzięki czułym 
mikrofonom rejestrują każ-
de słowo rzucone „na bo-
ku”. Wystarczyć kliknąć, aby 
przenieść się w fascynują-
cy świat lędzińskiego samo-

rządu. Po uważnej obserwacji 
kilku ostatnich sesji nasuwa 
się jeden, generalny wniosek. 
Burmistrz Krystynie Wróbel 
pomyliły się role. Kiedy Do-
rota „Doda” Rabczewska mó-
wi, że królowa jest tylko jed-
na, to ma na myśli siebie, a nie 
wszystkie kobiety na stanowi-
skach. Krystyna Wróbel wzię-
ła sobie jednak do serca bon 
mot popularnej piosenkarki. 

Burmistrz 
zachowuje się na 
sesjach tak, jakby 
była u siebie,  
a tymczasem jest 
tam gościem. 

Gospodarzem obrad Ra-
dy Miasta jest przewodniczą-
cy tego gremium, a radni są 
najważniejsi. Poza tym, war-
to, aby samorządowcy trzy-

mali jakiś poziom i fason, bo 
tego obywatele oczekują od 
polityków, bez względu na 
szczebel władzy. Zachowanie 
burmistrz Wróbel nie budu-
je prestiżu i zaufania. Często 
myli występy z wystąpienia-
mi. Prowokuje radnych, a ci 
nie pozostają jej dłużni. Jed-
nym słowem, robi się z tego 
„Ranczo” w Lędzinach. 

Jerzy Filar

„Ranczo” po lędzińsku

- Prosiłbym o zanotowanie, że pani 
burmistrz powiedziała, że radnemu sło-
ma z butów wychodzi. 

- Szanowni państwo, pan cygani. Nie 
powiedziałam, że panu radnemu słoma  
z butów wystaje. 

- Pani burmistrz sam to słyszałem, 
„słoma z butów wystaje”. 

- Ja tu nie będę teraz robiła szopki. Pan 
słyszy, to co pan chce słyszeć.

- Proszę o zanotowanie. 
- To jest nieprawda, oszustwo i kłam-

stwo.
- W tym momencie to pani kłamie, bo 

to bardzo dobrze słyszałem. Jeśli mamy 
mówić jasno i wyraźnie , pani w tym mo-
mencie kłamie, bo powiedziała: „słoma  
z butów wystaje”. Sam to słyszałem. 

- Szanowni państwo, proszę popatrzeć 
jaki jest stosunek do burmistrza.

- A jaki jest stosunek burmistrza do 
radnych? Proszę popatrzeć drodzy miesz-
kańcy, skoro pani burmistrz na komi-
sji zwraca się do mieszkańców, a chciał-
bym przypomnieć, że komisja jest komi-
sją rady miasta, a nie mieszkańców. Pa-
ni się powinna zwracać tylko i wyłącznie 
do radnych, a nie do mieszkańców. Jeśli 
idziemy w populizm to idźmy wszyscy  
w populizm.

u Kultowy serial Wojciecha Adamczyka dlatego został tak wysoko oceniony, ponieważ był jednocześnie 
śmieszny i tragiczny, tak jak polska rzeczywistość polityczna. W lędzińskim samorządzie niektóre 
sytuacje są jakby żywcem wyjęte z „Rancza”, ale - niestety - to nie jest film.

ŚCIEŻKA DIALOGOWA ZAREJESTROWANA PODCZAS KWIETNIOWEJ SESJI RADY MIASTA.
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FIRMA LET-DOM OFERUJE SZEROKĄ GAMĘ WYSOKIEJ JAKOŚCI 
PRODUKTÓW DO SPRZĄTANIA I SPRAWDZONĄ OFERTĘ USŁUG POSPRZEDAŻOWYCH 

DLA FIRM SPRZĄTAJĄCYCH ORAZ KLIENTÓW INDYWIDUALNYCH.

Kontakt: tel. 668 472 606 | letdom@o2.pl 5% rabatu na hasło: NASZ POWIAT
ZAMIATARKA SW 200 ODKURZACZ VP 300 BASIC MASZYNA CZYSZCZĄCA SC 401BD MYJKA MC2C-120/520

21 900 zł
brutto

2 199 zł
brutto 599 zł

brutto

3 252 zł
brutto

 AUTORYZOWANY DEALER MARKI

REKLAMA

u Poznaliśmy laureatów Nagrody Starosty Bieruńsko-Lędzińskiego w Dziedzinie 
Kultury CLEMENS 2021. Po wymuszonej pandemią przerwie, zostali 
uhonorowani wyróżniający się twórcy, animatorzy oraz mecenasi kultury. 

Nagroda 
CLEMENS PRO PUBLICO BONO 

- Stowarzyszenie Dobro bez Granic z Bojszów. 

Kapituła doceniła determinację oraz zaangażowanie człon-
ków Stowarzyszenia „Dobro Bez Granic” w realizację inicja-
tyw i przedsięwzięć na rzecz społeczności powiatu bieruńsko- 
lędzińskiego i gminy Bojszowy oraz bezinteresowne hołdowa-
nie humanistycznemu przesłaniu niesienia wsparcia wszystkim 
potrzebującym. Działając nieformalnie, a następnie zakładając 
Stowarzyszenie, jego członkowie potwierdzili niezłomną chęć 
niesienia pomocy ludziom pokrzywdzonym przez los i choro-
by oraz osobom społecznie wykluczonym. Kapituła podkreśliła 
wkład Stowarzyszenia w promowanie lokalnego dorobku kultu-
ralnego, dbałość o zabytki, wspieranie inicjatyw umacniających 
naszą śląską tożsamość, więzi społeczne i rozwój naszej lokalnej 
wspólnoty. Przyznając nagrodę, Kapituła chciała wyrazić szacu-
nek dla wszystkich dotychczasowych, bezinteresownych starań 
podjętych przez członków Stowarzyszenia oraz rozniecić w nich 
zapał i chęć do dalszego owocnego działania, przynoszącego ko-
rzyści ludziom, gminie i powiatowi bieruńsko-lędzińskiemu.

Nagroda 
CLEMENS PRO CULTURA 
- Teatr dla Dorosłych w Bieruniu.

Kapituła doceniła jego znaczenie dla krzewienie śląskości, 
szczególnie „godki” oraz walorów naszego regionu, powiatu bie-
ruńsko-lędzińskiego i Bierunia. Za niezmiernie istotne uznano 
dążenie do jak najszerszego zaangażowania mieszkańców mia-
sta i powiatu w życie kulturalne oraz wzbudzanie miłości do te-
atru i sztuki aktorskiej. Jego coroczne premiery pozwalają na 
przybliżenie teatru do widza, który z różnych względów nie mo-
że skorzystać z oferty, niejednokrotnie odległych, profesjonal-
nych scen teatralnych. W trakcie mijającej dekady bieruński Te-
atr rozwijał się i doskonalił. Obecnie jego popularność wykra-
cza dalece poza powiat bieruńsko-lędziński, ze swoimi sztuka-
mi teatralnymi zawitał do licznych miast Śląska, a jego premie-
ry zyskały pochlebne recenzje w prasie, a niedawno zespół go-
ścił w programie „Dejcie Pozór” w TVP3 Katowice. Ostatnia  
z jego premier „Wilijo na poziomie 650” upamiętniła najdłuższy 
podziemny strajk górniczy w KWK „Piast” i godnie wpisała się  
w obchody 40-lecia tragicznych wydarzeń z 1981 roku.

Nagroda 
CLEMENS PRO ARTE 

- Anna Maria Rusinek, malarka, pedagog, która 
prowadzi szkołę malarstwa, rysunku i autorską 

galerię sztuki w Imielinie.

Kapituła doceniła całokształt pracy twórczej artystki, a szcze-
gólnie malarskie cykle poświęcone, m.in. śląskiemu pejzażo-
wi, postindustrialnej architekturze Nikiszowca, a także kobie-
tom. Malarka ukończyła Państwowe Liceum Plastyczne w Ka-
towicach oraz Wydział Malarstwa Instytutu Sztuki Akademii 
Pedagogicznej w Krakowie. Wystawiała prace w kraju i zagra-
nicą, m.in. we Włoszech, Wielkiej Brytanii, Austrii, Czechach,  
a jej obraz „Paderewski” eksponowany jest w Instytucie im. 
Ignacego Paderewskiego w Paryżu. Ponadto, Kapituła podkre-
śliła ważkie znaczenie jej pracy z dziećmi i młodzieżą. Artyst-
ka prowadzi w Imielinie autorską galerię sztuki oraz szkołę ma-
larstwa i rysunku, kształci wrażliwość i warsztat młodych ludzi 
oraz organizuje wystawy prezentujące ich dorobek, które dwu-
krotnie odbyły się w Galerii Starostwa Powiatowego w Bieruniu.

źródło: www.powiatbl.pl

Clemensy rozdane
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Pogoda sprzyjała akcji, dopi-
sali też mieszkańcy. Kato-
wickie nadleśnictwo na swo-

im profilu wyznaczyło koordyna-
ty zbiórki. W przypadku Lędzin by-
ła to ulica Zawiszy Czarnego. Nadle-
śnictwo zapewniło szpadle i sadzon-
ki, a mieszkańcy zapał do pracy i do-
bre humory. 

Dlaczego nasadzenia  
są takie ważne?

Przystosowanie lasów do zmian 
klimatu następuje poprzez dostoso-
wanie składów gatunkowych drze-
wostanów do dynamicznie zmienia-
jących się warunków. Jest to proces 
długotrwały mierzony długością ży-
cia drzew tj. dziesiątek, a nawet setek 
lat. Kształtowanie struktury lasu wy-
korzystując zasoby w tempie zapew-
niającym trwałe zachowanie ich bo-
gactwa biologicznego i wysoką pro-
dukcyjność oznaczającą wysokie 
wiązanie CO2 w drewnie w postaci 
celulozy i ligniny, z której zbudowa-
ne jest drewno, zapewnia trwałość 
funkcjonowania ekosystemu leśne-
go oraz spełnianie wszystkich funk-

cji lasu ochronnych, socjalnych i go-
spodarczych.

Lasy Nadleśnictwa 
Katowice to ponad  
14 000 ha powierzchni. 
W okresie ok. 140 lat 
następuje praktycznie 
na terenie całego 
nadleśnictwa wymiana 
pokoleń wszystkich 
drzewostanów. 

Przez cały ten okres powierzchnia 
leśna nie ulega zmniejszeniu w wy-
niku prowadzonej gospodarki leśnej. 
Zachowana jest równowaga biologicz-
na związana z obecnością wielu gatun-
ków zwierząt i roślin związanych z róż-
nymi stadiami rozwoju drzewostanów, 
zróżnicowanym dostępem światła do 
dna lasu miejscami ostoi odpoczynku  
i rozmnażania zwierząt leśnych. Utrzy-
manie zróżnicowanej struktury lasu 
zarówno pod względem gatunkowym  
i wiekowym zwiększa odporność bio-
logiczną na ekstremalne warunki po-
godowe, zmiany klimatyczne oraz 
maksymalizuje produkcję tlenu oraz 
wiązanie CO2.

Młody las wyrośnie w Lędzinach
Nadleśnictwo w Katowicach wspólnie z mieszkańcami naszego regionu prowadzi akcję 
sadzenia drzewek. To szansa na aktywne spędzenie wolnego czasu, a także okazja, aby się 
dowiedzieć się czegoś więcej na temat otaczającej nas przyrody, zmian klimatycznych i roli, 
jaką pełnią lasy. W przedostatnią sobotę kwietnia taką akcję zorganizowano w Lędzinach.

W akcję włączyli się także samorządowcy. Na zdjęciu Marek Spyra (wraz z dziećmi), 
wiceprzewodniczący Rady Powiatu oraz nadleśniczy Stanisław Jeziorański.

Nadleśniczy 
STANISŁAW JEZIORAŃSKI
Każdego roku odnawiamy sto  
hektarów lasu, czyli sadzimy około  
pół miliona młodych drzew, starannie 
wyselekcjonowanych gatunków 
dobranych optymalnie do warunków 
siedliskowych, czyli żyzności gleby  
w danym fragmencie lasu. 

W Polsce takie rozwią-
zanie dopiero raczku-
je, ale na świecie sta-

ło się bardzo popularne i tego typu 
inwestycje powstają już od kilku-
nastu lat. Obecnie rozwój pływają-
cych farm fotowoltaicznych znacz-
nie przyspiesza i również u nas bę-
dzie przybywać takich miejsc. 

W województwie 
śląskim pionierem 
takich technologii jest 
spółka Ekoenergia 
Silesia, należąca do 
grupy kapitałowej 
Górnośląskiego 
Przedsiębiorstwa 
Wodociągów. 

Pierwszym krokiem na drodze do 
pływającej farmy jest dobór odpo-
wiedniego akwenu. Na łamach mie-
sięcznika „Dwa Kwadranse” spół-
ka ujawniła, że brany jest pod uwa-
gę zbiornik w Chełmie Śląskim, le-
żący na obszarze poprzemysłowym, 
na terenie dawnej piaskowni. 

- Nie zrobilibyśmy niczego, co za-
grażałoby w jakikolwiek sposób uję-
ciom wody pitnej czy ekosystemo-
wi. Zbiornik wodny w Chełmie Ślą-
skim, który jest brany pod uwagę ja-
ko lokalizacja pierwszego projektu, 
nie jest wykorzystywany, jako źródło 
wody pitnej - wyjaśnia Marek Jaro-
min, wiceprezes Ekoenergia Silesia.

Pływająca fotowoltaika jest wy-
dajniejsza, gdyż pozwala wyelimi-

nować lub zmniejszyć zacienienie 
oraz ilość zanieczyszczeń osiada-
jących na panelach. Z kolei woda 
zmniejsza temperaturę otoczenia i 
zapewnia naturalny proces chło-
dzenia.

Instalacja w Chełmie 
Śląskim zapewni 
prąd przez cały rok 
dla dziesięciu tysięcy 
gospodarstw domowych. 

To będzie przetarcie no-
wego, zielonego szlaku w na-
szym regionie. W wojewódz-
twie śląskim jest wiele sztucznych, 
poprzemysłowych zbiorników 
wodnych o obniżonych wartościach 
środowiskowo-turystycznych. Je-
śli powiedzie się inwestycja w na-
szym powiecie - a nie ma powodu, 
aby coś poszło nie tak - pływające 
farmy fotowoltaiczne dostarczą nie 
tylko prąd, ale staną się także cieka-

wym elementem postindustrialne-
go pejzażu.

To szansa na zwiększenie poten-
cjału i jeszcze intensywniejszy roz-
wój rynku zielonej energii w na-
szym regionie. I to wszystko zacznie 
się w Chełmie Śląskim. 

W Chełmie Śląskim powstanie pierwsza w naszym regionie 
PŁYWAJĄCA FARMA FOTOWOLTAICZNA
W wielu europejskich krajach to już ekologiczny 
standard, ale w Polsce wciąż jeszcze sensacja. Panele 
fotowoltaiczne zainstalowane na akwenach wodnych 
pod wieloma względami są lepsze od ich stacjonarnych 
odpowiedników. Powiat bieruńsko-lędziński ma szanse 
przetrzeć nowy, zielony szlak w województwie śląskim.
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Zbiornik w Chełmie Śląskim przetrze zielony szlak.

W wielu krajach Europy pływające 
farmy nikogo nie dziwią.



REKLAMA

Olejki CBD znane są ze 
swoich licznych właści-
wości prozdrowotnych, 

jednak niektórzy po pierwszym 
spróbowaniu rezygnują z ich 
przyjmowania. Wszystko przez 
intensywny smak, który nie każ-
demu przypadnie do gustu. Roz-
wiązaniem problemu może być 
stosowanie olejków CBD smako-
wych z dodatkiem ziół. Zobacz, 
jakie połączenie będzie właśnie 
dla Ciebie.

OLEJ Z KONOPI A OLEJKI  
CBD - CZYM SIĘ RÓŻNIĄ

Olej konopny (z nasion kono-
pi) i olejki CBD (z kwiatostanów 
konopi) są często ze sobą my-
lone. Bardzo często spotykamy 
się z taką sytuacją, że osoby któ-
re chcą wspierać swoje zdrowie 
stosując ekstrakty z konopi my-
lą olejki konopne CBD z olejem 
z nasion.

Zacznijmy od początku. Z kwia-
tów konopi siewnych uzyskujemy 
również nasiona i z nasion tłoczy-
my olej spożywczy. Olej konop-
ny z nasion traktujemy dokładnie, 
jak inny olej spożywczy stosowany  
w kuchni taki jak na przykład olej 
rzepakowy, słonecznikowy czy oli-
wę z oliwek.

Z pozostałej części z kwiatów 
robimy ekstrakcję, w efekcie któ-
rej powstaje bardzo gęsta pa-
sta - wszystkie związki są bar-
dzo mocno zagęszczone, nawet 
pięćdziesięcio procentowe stę-
żenie najbardziej znanego kana-
binoidu, którym jest CBD. Olejek 
CBD jest dokładnie rozcieńczo-
nym bardzo mocno stężonym 
ekstraktem.

Reasumując - olej spożywczy 
powstaje z nasion konopi w pro-
cesie tłoczenia na zimno, olej CBD,  
a dokładnie ekstrakt CBD, powsta-
je z kwiatostanów konopi w pro-
cesie ekstrakcji nadkrytycznej pod 
wysokim ciśnieniem, w niskiej 
temperaturze.

OLEJKI CBD 
 - WŁAŚCIWOŚCI

Dlaczego olejki CBD zdobyły tak 
dużą popularność w ostatnich la-
tach? W dużej mierze wynika z te-
rapeutycznego wpływu CBD na 
powszechne dolegliwości zdro-
wotne. Kannabidiol ma działanie 
przeciwbólowe, przeciwzapalne, 
rozluźniające i uspokajające. Co-
raz częściej stosuje się oleje z CBD 
jako uzupełnienie dla tradycyjnej 
farmakoterapii.

KIEDY MOŻNA SIĘGNĄĆ  
PO OLEJEK CBD?

• W przypadku bólów różnego 
pochodzenia, m.in. reumatycz-
nych, menstruacyjnych czy mi-
grenowych,

• przy zaburzeniach lękowych i de- 
presyjnych,

• w sytuacjach stresogennych np. 
podczas sesji egzaminacyjnej 
czy „gorącego” czasu w pracy,

• przy problemach z zasypianiem 
lub utrzymaniem ciągłości snu 
w nocy,

• przy obniżonej odporności i czę-
stym łapaniu infekcji.

OLEJKI CBD  
Z DODATKIEM ZIÓŁ

Olejki CBD z dodatkiem ziół 
Cannabis originals PRO powstały 
dzięki współpracy z dr Beatą Pie-
czyńską, która jest lekarzem aka-
demickim, a także lekarzem i tera-
peutą medycyny chińskiej. Dr Pie-
czyńska stworzyła innowacyjne 
receptury łączące działanie CBD 
z ziołami. Linia Cannabis originals 
PRO jest dedykowana dla pięciu 
różnych grup odbiorców. Są to 
jednocześnie bardzo proste re-
ceptury, ponieważ 2-3 składniko-
we, a z drugiej strony bardzo kie-
runkowo działające dla konkret-
nych grup odbiorców.

OLEJEK CBD DLA KOBIET 
O SMAKU PRZYPRAW 
ORIENTALNYCH

Olejek CBD Cannabis originals 
PRO Femina dedykowany jest ko-
bietom i ich potrzebom w różnych 
okresach życia.

Owies zwyczajny (Avena sativa) 
ma pozytywny wpływ na trawie-
nie. Został on dodatkowo wzbo-
gacony o macerat z ziela przy-
wrotnika (Alchemillae), aby utrzy-
mać komfort podczas cyklu mie-
siączkowego. Żeby maksymal-
nie wesprzeć kobiecy układ mo-
czowo-płciowy, znalazł się w nim 
również wyciąg z korzenia dzię-
gla chińskiego (Angelica sinensis), 
ponieważ wspiera on jego pracę  
i pomaga zwiększyć adaptację or-
ganizmu w ekstremalnych i stre-
sujących sytuacjach oraz wspiera 
ochronę komórek i tkanek przed 
uszkodzeniem oksydacyjnym. Po-
nadto polecany jest kobietom  
z zespołem napięcia przedmie-
siączkowego (PMS), nieregularny-
mi cyklami miesiączkowymi oraz  
z endometriozą.

smak: pomarańcza - goździk

OLEJEK CBD DLA SYLWETKI  
O SMAKU GREJPFRUTOWYM

Do CBD, które naturalnie hamu-
je ośrodek głodu, dodane są zioła, 
które wspierają przemianę materii, 
redukcję tkanki tłuszczowej oraz 
poprawiają trawienie.

Dobre trawienie to piękna skó-
ra i idealna figura. Olejek Canna-
bis originals PRO Slim dzięki za-
wartym w nim wyciągowi z zie-
la krwawnika i fiołka trójbarwne-
go sprawia, że wszystkie składniki 
z pokarmu mogą zostać prawidło-
wo przyswojone przez organizm,  
a to zapewnia zdrowy wygląd skó-
ry, piękną sylwetkę.

smak: grejpfrut - imbir

OLEJEK CBD DLA 
ZAPRACOWANYCH O SMAKU 
MIĘTOWYM

To szybkość decyzji, kreatyw-
ność i elastyczność umysłu. Zioła 
zawarte w olejku Cannabis origi-
nals PRO Business takie jak Witania 
Ospała (Ashwagandha) pomaga 
podnieść odporność organizmu 
na stres, a także utrzymać równo-
wagę psychiczną. Bazylia Azjatyc-

ka (Tulsi) zawarta w produkcie po-
maga utrzymać poziom energii,wi-
talność, a także dobre samopoczu-
cie fizyczne i psychiczne.

smak: mięta

OLEJEK CBD DLA AKTYWNYCH 
O SMAKU CYTRYNOWYM

Żeń-szeń (Panax ginseng) po-
maga przeciwdziałać zmęczeniu  
i zachować uczucie witalności, dla-
tego jego ekstrakt został dodany 
do olejku Cannabis originals PRO 
Active, dedykowanemu kobietom, 
które lubią życie „na wysokich ob-
rotach”. Zawarty w nim buzdyga-
nek naziemny (Tribulus terrestris) 
pomaga utrzymać napięcie ciała  
i mięśni oraz wysoki poziom ener-
gii. Działa kojąco na układ nerwo-
wy, a także pomaga utrzymać pra-
widłowy poziom żelaza we krwi. 
Wyciąg z cytryńca chińskiego (Schi-
sandra chinensis) może zwiększyć 
zdolność przystosowania się do 
stresu, a także wspomaga utrzyma-
nie fizjologicznych funkcji oczysz-
czających i przyczynia się do przy-
wrócenia dobrego samopoczucia 
fizycznego i psychicznego.

smak: cytryna - czarny pieprz

OLEJEK CBD DLA 
RELAKSU O SMAKU 
CYTRYNOWYM

To świeżość umysłu i przejrzyste 
myślenie. Zioła użyte w produkcie 
to Wąkrota azjatycka (Gotu Cola)  
i Bakopa drobnolista (Baco-
pa brahmi). Obecność Gotu Co-
la wspiera prawidłowe krążenie 
żylne, pomaga utrzymać wydaj-
ność poznawczą na prawidłowym 
poziomie, a także przyczynia się 
do prawidłowego funkcjonowa-
nia układu sercowo-naczyniowe-
go. Bacopa brahmi przyczynia się, 
m.in. do prawidłowego krążenia 
krwi, co jest związane z wydajno-
ścią mózgu.

smak: cytryna - jałowiec

JAK SZYBKO ZAUWAŻĘ EFEKT 
DZIAŁANIA OLEJKÓW CBD?

Warto mieć na uwadze, że efekt 
działania olejków CBD rzadko jest 
odczuwalny już od pierwszego 
spożycia (choć może się tak zda-
rzyć). Jak każda kuracja ziołowa, 
żeby była skuteczna, powinna 
potrwać co najmniej dwa, trzy ty-
godnie.

Olejki CBD z dodatkiem ziół

depresją?

nerwicą?

stresem?

stanami lękowymi? 

bólami fantomowymi? 

Czy zmagasz się z:

 

Certyfikowane produkty konopne

KOD RABATOWY

LOKALNI2021 20 %na pierwsze zakupy 

Bezpłatne konsultacje 
533 339 698 

www.dobrekonopie.pl

Bezpłatne konsultacje
533 339 691

www.locannia.pl

biorezonansem 

diagnostyką przyczyn choroby 

konsultacjami  z

dyplomowanymi terapeutami 

konsultacje konopne

doborem terapii pod

indywidualne potrzeby

Zajmujemy się: 

Sklep internetowy i punkt
stacjonarny z produktami
konopnymi w Mysłowicach

Lokalny punkt konsultacji

konopnych, diagnostyka

przyczyn choroby i dietetyka. 

ul. Kościelniaka 26a, 41-400 Mysłowice - Krasowy

CZY WIEDZIAŁEŚ
 ŻE JESTEŚMY TAK BLISKO !!!
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Ruszyła sprzedaż internetowa: 
www.jubilerniko.pl

Lędziny ul. Pokoju 48b 
(przy placu autobusowym os. Ziemowit)

NOWY NOWOCZESNY 
SALON JUBILERSKI 

JUŻ OTWARTY

REKLAMA

Wielkie szafowanie dla ZuziWielkie szafowanie dla Zuzi

Przypominamy, że Zuzia Szym-
czak ma 7 lat i walczy z bia-
łaczką limfoblastyczną. Kosz-

ty leczenia są ogromne, więc każ-
da złotówka przekazana dla Zuzi jest 
na wagę złota. Koordynatorki całej 
akcji: Joanna Górecka, Sabina Ko-
cur, Aleksandra Ziajka - nauczyciel-
ki PZS Lędziny dziękują wszystkim 
mieszkańcom powiatu, którzy do-

łożyli swój kilogram pomocy w po-
staci przekazanej odzieży. Szczegól-
nie dziękują również radnemu Mar-
cinowi Majerowi za duże zaangażo-
wanie i okazaną pomoc podczas całej 
akcji. Serdecznie zapraszamy do śle-
dzenia grupy na facebooku (Poma-
gaj z drużyną PZS Lędziny) i wspól-
nego niesienia pomocy. Razem mo-
żemy więcej.

Murawę trzeba pie-
lęgnować, odpo-
wiednio przyci-

nać, rekultywować. Robią to 
działacze MKS Lędziny, ale - 
niestety - komuś to przeszka-
dza. Nieznany „kierowca” po-
stanowił zrobić sobie rajd po 
murawie nie bacząc na to, ile 
szkód wyrządził. Klub ogło-

sił nawet nagrodę za wskaza-
nie sprawcy. Wprawdzie bo-
isko ma zostać ogrodzone  
w ramach budżetu obywatel-
skiego, ale do tego czasu mi-
nie jeszcze kilka miesięcy. Pół 
biedy, że po murawie buszują 
dzikie zwierzęta, ale trudno 
zrozumieć, dlaczego tak po-
stępują „dzicy” ludzie.

} W Powiatowym Zespole Szkół w Lędzinach 
odbył się wielki finał akcji pt. „Szafowanie dla 
Zuzi”. Rzeczy zebrane wspólnie z pozostałymi 
placówkami oświatowymi z terenu powiatu 
bieruńsko - lędzińskiego zostały przekazane 
fundacji „Po pierwsze”. Łącznie zebrano 12 780 kg 
odzieży i zasilono zbiórkę Zuzi kwotą 8 946 zł.

Dzikie zwierzęta 
i dzicy ludzie 

niszczą boisko
} Działacze, zawodnicy i pasjonaci sportu wiedzą 

najlepiej, ile wysiłku i pieniędzy kosztuje 
utrzymanie dobrej murawy piłkarskiej. To nie 
jest pierwszy lepszy trawnik.
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„WIS” Tomasz Stupak | Katowice, ul. Koraszewskiego 22 | tel. 501 404 611, 32 202 05 77 | www.dachy-wis.pl

Firma „WIS" wykonuje:
n pokrycia papą termozgrzewalną o bardzo wysokiej 

wytrzymałości bez dodatkowej konserwacji
n pokrywanie dachówką
n obróbki blacharskie dachów i kominów
n rynny (plastikowe, metalowe)
n krycie gontem
n murowanie kominów
n montaż blachodachówki 
n docieplanie stropodachów 

(styropianem, wełną, styropapą)

Naprawimy twój dach!
u Płyty warstwowe STYROPAPY przeznaczone są do wykonywania termoizolacji 

cieplnej dachów płaskich, użytkowych i nieużytkowych.

- Przy naprawie lub wymianie dachu ważne jest, by zadbać o wszyst-
kie elementy. Dlatego wybieramy materiały najwyższej jakości, m.in. 
dachówki, gonty, papy termozgrzewalne czy blachodachówki. Do te-
go dochodzą wysokiej jakości rynny z PCV, stali, tytanowo-cynkowe - 
mówi właściciel firmy.

Firma „WIS" dzięki swojej wiedzy i umiejętnością gwarantuje wykonanie prac kompleksowo,na najwyższym poziomie.

Pisaliśmy w ubiegłym miesiącu, że MKS 
COPCO Imielin wygrał turniej półfi-
nałowy o wejście do drugiej ligi. Już to 

był ogromny sukces dla naszych siatkarek. 

Przypomnijmy, że spisywały się 
rewelacyjnie przez cały sezon. 

Wygrały wszystkie mecze i pewnie awan-
sowały do turnieju, którego stawką było wej-
ście do finałowej stawki w walce o drugą li-
gę. Półfinał rozegrano we Wrocławiu. Imieli-
nianki nie dały żadnych szans rywalkom, po-
konując w decydującym meczu ekipę gospo-
darzy Volley Wrocław 3:1. Nasze zawodnicz-
ki zdobyły komplet punktów. Zapewniły so-
bie udział w turnieju finałowym i co ważniej-
sze dostały prawo do jego organizacji na wła-
snym terenie. Akurat dla MKS COPCO Imie-
lin miało to ogromne znaczenie. 

Nie jest tajemnicą, że w przypadku 
naszej drużyny przysłowiową, 
siódmą zawodniczką na parkiecie 
jest publiczność. 

Nawet w dalekim Wrocławiu, imielinianki 
mogły liczyć na doping swoich kibiców. Zwy-
cięstwo w półfinale dało nadzieję na sukces  
w ostatecznej rozgrywce, choć wszyscy wie-

dzieliśmy, że nie będzie łatwo. Na finałowy tur-
niej do Imielina przyjechały zespoły SST Mark- 
Bud Lubcza Racławówka (woj. podkarpac-
kie), UKS Akademia Siatkówki KYUBI Zduń-
ska Wola (województwa łódzkie) oraz TSS 
Gdańsk (woj. pomorskie). Stawka była wyrów-
nana i wysoka, a tylko zwycięzca turnieju za-
pewniał sobie awans do ogólnopolskiej II ligi. 

Było tak, jak we Wrocławiu  
tylko, że lepiej. 

Imielinianki niesione dopingiem swojej pu-
bliczności nie dały szans rywalkom. W meczu 
pieczętującym turniejowe zwycięstwo pew-
nie pokonały UKS Zduńska Wola 3:0 (25:16, 
25:20, 25:16). Dziewczyny ciężko pracowały 
na ten sukces, choć czapki z głów trzeba zdjąć 
przede wszystkim przed trenerem Rafałem 
Kalinowskim. Od kiedy objął drużynę, jej bi-
lans w oficjalnych meczach jest imponujący: 
43 zwycięstwa i 1 porażka. Oby druga liga do-
dała skrzydeł tej statystyce. 

REKLAMA

MAMY TO - MKS COPCO Imielin w drugiej lidze!
u Żeńska siatkówka stała się wizerunkową marką nie tylko Imielina, ale całego powiatu.



K    ŁEM PO ŚLĄSKU

Koleje Śląskie (KŚ) świet-
nie rozumieją potrzeby 
turystów i aktywnych 
mieszkańców, którzy 

zamieniają mało ekologiczne środki 
komunikacji na rower (czy hulajno-
gę) i w ten sposób pragną poznawać 
i zwiedzać województwo. Wszak, 
parafrazując znane przysłowie, tu-
rystyka kołem się toczy. A „koło” 
oznacza tu... rower! Gdyż tak wła-
śnie jest on nazywany w gwarze 
śląskiej. Co więcej, to sympatyczne 
gwarowe określenie stało się tytu-
łem zadania realizowanego w ra-
mach Marszałkowskiego Budżetu 
Obywatelskiego Województwa Ślą-
skiego na rok 2022, czyli unikatowej 
oferty dla pasażerów kolei, którzy 
już od 6 maja 2022 będą mogli prze-
wieźć rower lub hulajnogę (co waż-
ne: niezłożoną i nieumieszczoną  
w pokrowcu) bez potrzeby kupowa-
nia dodatkowego biletu.

- Koleje Śląskie za filar swojej stra-
tegii rozwoju uznają każde działanie, 
które sprzyja ochronie środowiska, 
promuje aktywny i sportowy tryb 
życia oraz akcentuje bogactwo tury-
styczne województwa śląskiego - mó-
wi Patryk Świrski, Prezes Zarządu 
Kolei Śląskich. - Tym bardziej cieszę 
się, że my, jako regionalny przewoź-
nik, będziemy mogli realizować za-
danie - wybrane przez mieszkańców 

w ramach Marszałkowskiego Budże-
tu Obywatelskiego - które jest w pełni 
skorelowane ze strategią KŚ. Jestem 
przekonany, że ta oferta specjalna 
spotka się z dużym zainteresowaniem 
podróżnych, a liczba przewiezionych 
rowerów i hulajnóg potwierdzi, że  
w naszym województwie stawia się 
na prozdrowotne formy rekreacji - 
uzupełnia Prezes Świrski.

Oferta „Kołem po Śląsku” umoż-
liwia bezpłatny przewóz roweru 

lub niezłożonej i nieumieszczonej  
w pokrowcu hulajnogi w pociągach 
spółki Koleje Śląskie. Nadrzędnym 
celem zadania jest promowanie 
ekologicznej i przyjaznej dla środo-
wiska formy transportu.

Zasady bezpłatnego 
przewozu zostały 
określone  
w następujący 
sposób:

1. przez 7 dni w tygodniu do za-
kupionego i ważnego biletu jedno-
razowego na przejazd przysługiwać 
będzie bezpłatny przewóz 1 niezło-
żonej i nieumieszczonej w pokrow-
cu hulajnogi;

2. w weekendy, od godziny 
15:00 w piątek do godziny 24:00 
w niedzielę (do północy), do za-
kupionego i ważnego biletu jed-
norazowego na przejazd przysłu-
giwać będzie bezpłatny przewóz  

1 roweru (w ramach dostępnej puli 
miejsc na rower w danym składzie 
kolejowym).

Zadanie potrwa do wyczerpania 
puli dostępnych środków (w ra-
mach przyznanego mu budżetu), 
jednak nie dłużej niż do końca roku 
kalendarzowego, w którym ten pro-
jekt jest realizowany.

Sama pula środków na pokrycie 
kosztu przewozu rowerów oraz nie-
złożonych i nieumieszczonych w po-
krowcu hulajnóg wynosi 250.000 zł. 

Przedsięwzięcie dotyczy 
połączeń kolejowych 
realizowanych przez 
spółkę Koleje Śląskie 
wyłącznie na terenie 
województwa śląskiego.

- Czekamy na podróżnych już 
od 6 maja 2022 r. - zaprasza Jakub 
Wosik, rzecznik KŚ. - Wspólnie 
promujmy ekologiczne środki trans-
portu i twórzmy modę na kolejowo- 
rowerowe poznawanie Śląska. Za-
chęcamy także, by w ten połączony 
sposób (również na hulajnodze) po-
dróżować z nami do szkoły/na uczel-
nię, do pracy i z powrotem - wyja-
śnia rzecznik przewoźnika.

Szczegółowy Regulamin oferty 
specjalnej „Kołem po Śląsku” jest 
dostępny w siedzibie Kolei Śląskich 
oraz na stronie internetowej pod 
adresem: kolejeslaskie.pl.

Wsiądź do pociągu, ale nie byle jakiego, tylko do składu Kolei Śląskich. To w nim bezpłatnie przewieziesz i rower, i hulajnogę 
(bez potrzeby jej składania i chowania w pokrowcu).„KOŁEM PO ŚLĄSKU” to najnowsza oferta darmowego przewozu własnych 
ekologicznych dwóch kółek w pojazdach wojewódzkiego przewoźnika, która jest realizowana w ramach Marszałkowskiego 
Budżetu Obywatelskiego Województwa Śląskiego na rok 2022. Oferta zacznie obowiązywać od 6 maja 2022 r.

czyli jak pojechać pociągiem, nie płacąc za swój rower czy hulajnogę.

8 Nasz Powiat kwiecień 2022 r.
materiał partnera
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IZABELA KLOC: nasz region może odegrać 
ważną rolę w odbudowie Ukrainy

u Piąta Konferencja Śląski Ład została poświęcona szeroko pojętej tematyce ukraińskiej. Omówiono rolę Polski  
i województwa śląskiego w procesie odbudowy pogrążonego wojną kraju. Debatowano także o konsekwencjach 
globalnego kryzysu dla najważniejszych sektorów polskiej gospodarki. Konferencję zorganizowała Izabela Kloc, 
poseł do Parlamentu Europejskiego z grupy Europejskich Konserwatystów i Reformatorów.

- Poprzednim razem, podczas kon-
ferencji Śląski Ład spotkaliśmy się pod 
koniec listopada ubiegłego roku. Mi-
nęło zaledwie pięć miesięcy, ale w tym 
czasie historia przyspieszyła w za-
wrotnym tempie. Nasza dzisiejsza de-
bata ma zupełnie inny ciężar gatun-
kowy, niż poprzednie edycje konferen-
cji. Napaść Rosji na Ukrainę zmieniła 
wektory światowej i europejskiej poli-
tyki. Priorytetem stało się bezpieczeń-
stwo w najbardziej dosłownym, mili-
tarnym i egzystencjalnym wymiarze 
- powiedział na przywitanie uczest-
ników i gości konferencji prof. Ry-
szard Legutko, poseł do Parlamen-
tu Europejskiego, współprzewodni-
czący Grupy Europejskich Konser-
watystów i Reformatorów.

Konferencję objął 
patronatem i osobiście  
w niej uczestniczył 
premier Mateusz 
Morawiecki.

- Niektórzy chcą przedstawić tra-
gedię na Ukrainie w sposób jedno-
stronny, jako wyłącznie obciążają-
cą polski budżet, niektórzy dopytują, 
kiedy przyjdą środki z Unii Europej-
skiej. Mogę powiedzieć, że te środki 
przyjdą. Ale jeśli już widać, ile osób 
z Ukrainy pracuje legalnie w Pol-
sce, wypełniając często miejsca pra-
cy, których nie chcą Polacy, to widać, 
że ta pomoc jest obustronna. I tak jak 
my pomagamy uchodźcom i Ukra-
inie, a oni walczą tam o nasze bez-
pieczeństwo, tak ci, którzy przyjecha-
li do naszego kraju, pracują na rzecz 
polskiej gospodarki - powiedział pre-

mier Mateusz Morawiecki. - Ale 
już trzeba konstruować programy 
na przyszłość. Region o tak wielkich 
tradycjach przemysłowych, inżynier-
skich i projektowych jak Śląsk to re-
gion, który na pewno odegra ogrom-
ną rolę w pracach przy odbudowie 
Ukrainy, może nawet największą ro-
lę spośród polskich regionów. Warto 
patrzeć przez pryzmat korzyści dla 
polskiej gospodarki - dodał prezes 
Rady Ministrów.

Mateusz Morawiecki 
zauważył też, że obecna 
sytuacja redefiniuje 
wszystkie dotychczasowe 
paradygmaty, w tym 
politykę klimatyczną  
i energetyczną UE.

- Od wielu miesięcy europarla-
mentarzyści z PiS podkreślali ko-
nieczność zredefiniowania syste-
mu handlu uprawnieniami do emi-
sji dwutlenku węgla (ETS). Jeszcze 
w grudniu słyszeliśmy, że to prawie 
niemożliwe. Dziś widzimy, że Parla-
ment Europejski przychyla się do na-
szych wniosków oraz postulatów pol-
skiego rządu o wykluczeniu insty-
tucji finansowych z możliwości bra-
nia udziału w transakcjach na ryn-
ku ETS - potwierdziła Izabela Kloc, 
poseł do Parlamentu Europejskiego.

Premier ocenił, że dziś jest du-
ża szansa na rewizję systemu ETS,  
a przez to na niższe ceny upraw-
nień do emisji CO2, niż gdyby nadal 
różnego rodzaju spekulanci i insty-
tucje finansowe mogły brać udział  
w transakcjach na tym rynku.

W konferencji wzięła 
udział również Marlena 
Maląg, minister Rodziny  
i Polityki Społecznej.

- Rynek pracy w Polsce znajduje  
się w bardzo dobrej kondycji i jest go-
towy wchłonąć dodatkowych pracow-
ników. Według ostatnich danych GUS 
wynagrodzenia wzrosły o 12 proc., 
czyli w stopniu przewyższającym in-
flację - zapewniła minister.

Marlena Maląg przypomnia-
ła, że dzięki specustawie obywate-
le Ukrainy nie potrzebują zezwoleń 
na pracę. W poszukiwaniu pracy 
pomaga, m.in. program Minister-
stwa Rodziny i Polityki Społecznej 
„Razem możemy więcej”, skierowa-
ny do publicznych służb zatrudnie-
nia, samorządów i organizacji poza-
rządowych, na który przeznaczono  
100 mln zł.

- Obecnie najważniejsza jest na-
uka języka, aktywizacja zawodowa 
i ułatwienia w nostryfikacji dyplo-
mów - podkreśliła minister Maląg, 
zwracając uwagę, że wielu z przyby-
wających ma wyższe wykształcenie 
i z pożytkiem dla obu stron byłoby 
pełne wykorzystanie ich potencjału.

Z kolei Grzegorz Piechowiak, se-
kretarz stanu w Ministerstwie Roz-
woju i Technologii skupił się na pol-
skim potencjale inwestycyjnym, któ-
ry może być jednym z fundamentów 
procesu odbudowy Ukrainy.

- Już w pierwszych dniach wojny 
polskie specjalne strefy ekonomicz-
ne ruszyły z finansową pomocą dla 
Ukrainy - przypomniał wicemini-
ster Piechowiak.

Za pośrednictwem łączy interne-
towych, podczas piątej edycji Ślą-
skiego Ładu wystąpił Cristian-Si-
lviu Buşoi, przewodniczący Komi-
sji Przemysłu, Badań Naukowych 
i Energii w Parlamencie Europej-
skim. Rumuński eurodeputowany 
podkreślił znaczenie unijnej soli-
darności, zarówno jeśli chodzi o na-
kładanie sankcji na Rosję, jak i rów-
nież uczestnictwo w procesie odbu-
dowy Ukrainy. 

Beata Daszyńska-Muzyczka, 
prezes Banku Gospodarstwa Kra-
jowego przedstawiła strategię 3W,  
w której węgiel odgrywa kluczową 
rolę, obok wody i wodoru. To no-
watorski projekt BGK, w którym 
węgiel może być źródłem innowacji  
i przewagi konkurencyjnej w nowo-
czesnej gospodarce.

Jan Chrząszcz, wicewojewo-
da śląski, omówił zakres wspar-
cia, jakiego dotychczas udzieli-
ło województwo śląskie uchodź-
com wojennym. W naszym regio-
nie przebywa około 200 tys. gości 
z Ukrainy.

O swoich doświadczenia zawo-
dowych przypomniał Wojciech 
Balczun, prezes Kolei Ukraińskich 
w latach 2016-2017. Jego znajomość 
słabych i mocnych stron ukraińskiej 
gospodarki może okazać się przy-
datna przy konstruowaniu progra-
mów pomocowych dla ogarniętego 
wojną kraju.

Wojciech Balczun 
zaproponował 
utworzenie śląskiej misji 
gospodarczej dla Ukrainy.

W konferencji wziął udział także 
Janusz Michałek, prezes Katowic-
kiej Specjalnej Strefy Ekonomicz-
nej. Wskazał na możliwość udziele-
nia wsparcia przez KSSE dla ukra-
ińskich firm, które z powodu wojny 
musiały zamknąć bądź ograniczyć 
działalność.

W panelu  
gospodarczym  
głos zabrali 
przedstawiciele  
polskich spółek  
z branży surowcowo 
energetycznej.

Jan Szewczak, wiceprezes PKN 
Orlen SA, omówił w jaki sposób 
wojna na Ukrainie wpłynie na pla-
ny Orlenu związane z transformację 
energetyczną Polski.

Paweł Śliwa, wiceprezes Polskiej 
Grupy Energetycznej SA, skupił się 
na kwestii narodowego bezpieczeń-
stwa energetycznego.

Adam Gorszanów, wiceprezes 
Polskiej Grupy Górniczej SA, omó-
wił sytuację na rynku węgla ka-
miennego na Ukrainie, w Polsce  
i w Unii Europejskiej.

Tomasz Heryszek, prezes Wę-
glokoksu SA, skoncentrował się na 
rynku stalowniczym w kontekście 
zniszczeń wojennych, które dotknę-
ły ukraińskie przedsiębiorstwa me-
talurgiczne.

Konferencję zamknął w emocjo-
nalnym wystąpieniu Igor Andriyev 
- obywatel Ukrainy od lat mieszka-
jący na Śląsku, zaangażowany w po-
moc swoim rodakom.

Od lewej: Izabela Kloc, poseł do Parlamentu Europejskiego, premier Mateusz Morawiecki, Marlena Maląg, minister Rodziny i Polityki Społecznej i Grzegorz Piechowiak, sekretarz stanu w Ministerstwie Rozwoju i Technologii.

materiał partnera
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REKLAMA

Bieruńskie Przedsiębiorstwo Inżynierii Komunalnej Sp. z o.o.
www.bpik.com.pl

Drodzy Mieszkańcy Bierunia,
Jak wiecie od stycznia 2022 r. wprowadziliśmy zmia-

ny w harmonogramie odbiorów odpadów. Części  
z Państwa zdarzało się zapomnieć wystawić pojemnik 
z odpadami na czas. Staraliśmy się dotrzeć do każdego, 
tak aby otrzymał nowy harmonogram w wersji papie-
rowej czy też elektronicznej. Serdecznie zachęcamy do 
sprawdzenia dat kolejnych odbiorów, kilkoma dostęp-
nymi kanałami.

Powyższe podyktowane zostało między innymi 
troską o koszty prowadzonej działalności i efektyw-
ność tras. Co w przyszłości przekłada się bezpośrednio 
na ofertę jaką przedsiębiorstwo składa w przetargu. 
Dlatego zmiany i dopasowywanie tras jest konieczne. 

Harmonogramy w wersji papierowej były dostarcza-
ne do mieszkańców w grudniu 2021 r. 

Jeżeli z jakiegoś powodu nie posiadasz harmo-
nogramu, prosimy o zapoznanie się z nim na na-
szej stronie: www.bpik.com.pl oraz stronie urzędu: 
www.bierun.pl.

Najwygodniejszą opcją posiadającą możliwość 
przypomnień oraz wiele innych jest aplikacja Eco 
harmonogram. 

Chcemy odebrać Twoje odpady, wystaw proszę 
pojemnik na czas.

Zespół 
Bieruńskiego Przedsiębiorstwa 

Inżynierii Komunalnej

Obecnie Mikołajkowo opie-
kuje się sześćdziesięcior-
giem dzieci w wieku do 

trzech lat. Rekrutacja prowadzona jest 
na bieżąco i w dalszym ciągu trwa. 
Mikołajkowo to nie tylko nowoczesne 
i kolorowe otoczenie i wnętrze. Żło-
bek ma w ofercie szeroką gamę zajęć 
dodatkowych dostosowanych do wie-
ku dzieci, wpływających pozytywnie 
na ich rozwój intelektualny i psycho-
ruchowy. Dlatego też w żłobku reali-
zowane są zajęcia, m.in. z rytmiki, do-
goterapii, a także spotkania z logope-

dą i fizjoterapeutą. Wszystkie zajęcia 
są pełne ekspresji i pozytywnych emo-
cji, co pozytywnie wpływa na rozwój 
dzieci pozwalając im poznawać świat 
z zupełnie nowej, często nieznanej do-
tychczas strony.

Miasto i przedsiębiorcy 
współpracują dla dobra 
mieszkańców. 

Warto podkreślić, że żłobek to ini-
cjatywa prywatna, która powstała 
przy pełnej współpracy z Radą Miasta 

i Burmistrzem Bierunia oraz dzięki 
dofinansowaniu ze środków Europej-
skiego Funduszu Społecznego. Dzięki 
tej inicjatywie bieruńskie rodziny mo-
gą liczyć na wsparcie w zapewnieniu 
opieki dla małych dzieci. 

Nowoczesny budynek, 
komfortowy pobyt. 

W budynku przygotowano dla 
dzieci trzy duże przeszklone sale o po-
wierzchni 50-60 m2 każda. Wszyst-
kie sale są klimatyzowane, a w każ-
dej z nich zamontowano rekuperato-
ry, jako nowoczesny system wymiany 
powietrza. Z uwagi na to, że w żłob-
ku większość dzieci jeszcze raczku-
je cały budynek ma ogrzewanie pod-

łogowe. Sale połączone są bezpośred-
nio z dużymi, wyposażonymi w spe-
cjalną armaturę dla dzieci łazienkami. 
Budynek oraz sale są w pełni monito-
rowane. Dla dzieci przygotowywany 
jest plac zabaw tylko dla użytku we-
wnętrznego, ze specjalną, bezpieczną 
nawierzchnią i wyposażeniem do za-
bawy. Przed budynkiem przygotowa-
no kilkanaście miejsc parkingowych. 
Do opieki nad naszymi małymi Miko-
łajkami zatrudnione zostało 12 osób  
z odpowiednimi kwalifikacjami i do-

świadczeniem, które w większości są 
mieszkankami Bierunia. 

Chcemy pomagać.

W dobie konfliktu i toczącej się 
wojny w Ukrainie, również i My sta-
ramy się nieść pomoc.

W związku z tym zatrudniliśmy 
mieszkankę Ukrainy z kilkunastolet-
nim doświadczeniem w opiece nad 
dziećmi, która wraz z dzieckiem ucie-
kła przed wojną.

Żłobek Mikołajkowo już działa! Żłobek Mikołajkowo już działa! 
Placówka powstała w nowoczesnym i pełnym kolorów budynku przy ul. Mikołaja  
w Bieruniu. Trudno go nie zauważyć dzięki charakterystycznym, kolorowym kredkom 
tworzącym ogrodzenie. Budynek wraz z otoczeniem został zaprojektowany i zrealizowany 
w taki sposób, by dzieci czuły się radosne i szczęśliwe już od samego wejścia. 

REKRUTACJA TRWA
Zapraszamy dzieci do lat 3 

KONTAKT tel. 501 747 220, e-mail: kontakt@mikolajkowo.com.pl
Więcej na stronie: https://www.facebook.com/mikolajkowozlobek



M ożna już zgłaszać 
zadanie do czwzr-
tej edycji Marszał-

kowskiego Budżetu Obywatel-
skiego. Wnioski przyjmowane 
są do 16 maja. 

Do wypełnionego formu-
larza należy dołączyć listę po-
parcia, a w przypadku zadań,  
w których wskazano szczegó-
łową lokalizację zadania - tak-
że zgodę władającego obiektem 
lub terenem. Zasady jakie powi-
nien spełniać zgłaszany projekt 
określa Regulamin Marszał-
kowskiego Budżetu Obywatel-
skiego Województwa Śląskiego.

Przypominamy, iż na reali-
zację zadań przeznaczone jest 
w tej edycji 5 mln zł. Środ-

ki podzielone są na dwie pule: 
EKO (2,5 mln zł) oraz REGIO 
(2,5 mln zł).

Pula REGIO obejmuje czę-
ści Województwa w postaci 
grup powiatów:
1. bielski, cieszyński, żywiecki 

oraz miasto na prawach po-
wiatu Bielsko-Biała (15%): 
375 000,00 zł

2. bieruńsko-lędziński, pszczyń-
ski oraz miasta na prawach 

powiatu: Katowice, Mysłowi-
ce, Tychy (15%): 375 000,00 zł

3. mikołowski, raciborski, ryb-
nicki, wodzisławski oraz mia-
sta na prawach powiatu: Ja-
strzębie-Zdrój, Rybnik, Żory 
(16%): 400 000,00 zł

4. gliwicki, lubliniecki, tarno-
górski oraz miasta na pra-
wach powiatu: Bytom, Gliwi-
ce (15%): 375 000,00 zł,

5. miasta na prawach powiatu: 
Chorzów, Piekary Śląskie, Ru-
da Śląska, Siemianowice Ślą-
skie, Świętochłowice, Zabrze 
(13%): 325 000,00 zł,

6. częstochowski, kłobucki, 
myszkowski oraz miasto na 
prawach powiatu Częstocho-
wa (11%): 275 000,00 zł,

7. będziński, zawierciański oraz 
miasta na prawach powia-
tu: Dąbrowa Górnicza, Ja-
worzno, Sosnowiec (15%):  
375 000,00 zł.

Więcej informacji udzie-
lą pracownicy Departamen-
tu Projektów Regionalnych  
w Urzędzie Marszałkowskim 
(tel. 32 77 40 544-546) 

11Nasz Powiatkwiecień 2022 r.

Bieruń
ul. Mieszka I 120 
tel. 32 216 26 27 

www.semik.com.pl

Blachodachówka modułowa

Pokrycia dachowe SEMIK

KANCELARIA RADCY PRAWNEGO
dr Ireneusz Korczyński

ul. Górnicza 7, 41-400 Mysłowice
tel. (32) 316 31 07 fax (32) 223 86 87

REKLAMA

Rusza nabór wniosków w IV edycji MBO - 375 tys. zł przypada 
na region z powiatem bieruńsko-lędzińskim.

Mieszkańcy wymyślą, województwo zrealizuje

REKLAMA
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